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AJUNTAMENT DE CAPDEPERA        
         (ILLES BALEARS) 
 
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA NÚM. 14/2012 DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA DEL DIA 27 DE DESEMBRE DE 2012 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                          
Caràcter de la sessió:                    Extraordinària 
Convocatòria:                                Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                   14 
Data de celebració:                      27 de desembre de 2012 
Lloc:                                                Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   13:00 hores 
Hora de finalització:                    13:37 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
Sr. Sebastià Sureda Rosselló 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà 
Sr. Luís Alberto Llull Ginard                                   
Sr. Fernando David Martínez Colom                     
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa                                    
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous  
 
NO HI ASSISTEIXEN: 
Sr. Gabriel Jaime Torres Malpesa 
Sra. Joana Llull Capó                                               
Sra. Margalida Servera Ferrer 
 Sr. Pedro Sansó Flaquer                              
       
                             
Secretària acctal:  Sra. Sandra Ramírez Jurado. 
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ORDRE DEL DIA 
 
I.- RATIFICACIÓ DE LA NECESSITAT DE LA URGÈNCIA. 
 
II.- EXP. NÚM. 202AG/12: RENÚNCIA AL CÀRREC DE REGIDOR DEL SR. 
GABRIEL TORRES MALPESA. 
 
III.- EXP. NÚM. 203AG/12: RENÚNCIA AL CÀRREC DE REGIDORA DE LA 
SRA. JOANA LLULL CAPÓ. 
 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder celebrar vàlidament 
la sessió en primera convocatòria, per la qual cosa el president declara 
la sessió oberta i pública. 
 

 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- RATIFICACIÓ DE LA NECESSITAT DE LA URGÈNCIA. 
 
El Batle informa de la necessitat de ratificar la urgència per tal de poder 
dur a terme la sessió extraordinària i urgent de l’Ajuntament de 
Capdepera. La urgència es justifica perquè, donat que el Ple és l’òrgan 
col·legiat més important de l’ajuntament, es trobava necessari que una 
vegada fetes efectives les renúncies dels dos regidors fos aquest òrgan 
el que s’assabentés en primer lloc d’aquest fet. Per la qual cosa, aquest 
és l’argument pel qual ahir es varen presentar les dues dimissions i 
automàticament es va convocar aquest plenari extraordinari i urgent. 
 
Atès que no hi ha intervencions se sotmet a la votació:  
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA RATIFICACIÓ DE LA URGÈNCIA, 
S’APROVA PER 10 VOTS A FAVOR (7 PSOE-UCAP, 3 PP) I 3 ABSTENCIONS(2 
PSM,  1 ES GRUP), ja que és DISSET el nombre legal de membres de 
Consistori i són TRETZE els assistents. 

 
II.- EXP. NÚM. 202AG/12: RENÚNCIA AL CÀRREC DE REGIDOR DEL SR. 
GABRIEL TORRES MALPESA. 
 
El batle llegeix l’escrit de renúncia tipus presentat pel regidor Sr. Gabriel 
Jaume Torres Malpesa i seguidament la carta presentada dia 14 de 
desembre de 2012, als quals assenyala que renuncia al seu càrrec per 
motius personals i de salut. 
 
Una vegada obert el torn d’intervencions, el batle dóna la paraula al 
portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, que en primer lloc vol desitjar al Sr. Biel 
Torres una ràpida recuperació.  
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Seguidament manifesta: “Avui assistim a un altre cop d’efecte d’UCAP en contra 

dels ciutadans de Capdepera, ja que les mentides suren per damunt de tot i que a ben 

segur els seus votants es tornen sentir enganats i estafats, ja que el candidat i la núm. 3 

de la candidatura dimiteixen per diferents motius i, per tant, les il·lusions dels seus 

votants es veuen trepitjades i esqueixades.  

 

Vull fer un poc de memòria del que va succeir després de les passades eleccions 

municipals. 

El dia 30 de juny de 2011 UCAP va rompre les negociacions amb el PP per “suposades 

pressions”, segons manifestà el cap de llista d’aquesta formació, el Sr. Biel Torres; ens 

hem tingut que menjar aquesta versió dels fets, que pareix ser tan important per al Sr. 

Torres, però després d’un cert temps el Sr Torres ha sofert aquestes pressions de veritat 

per part dels seus companys de partit per fer-lo fora d’aquest, igual que abocaren al 

candidat del PSOE, Sr. Alzina, a prendre una determinació similar al seu moment. 

El dia 9 de juliol, PSOE i UCAP anuncien a “bombo y platillo” la renovació del pacte 

inicial, i promouen la moció de censura, que conclourà amb la sortida del PP de 

l’Alcaldia. 

El Sr. Gabriel Torres, portaveu d’UCAP, diu: 
 

«Dit això, i amb els resultats obtinguts a les passades eleccions, UCAP s’ha 

sentit, en tot moment, amb l’obligació i responsabilitat de participar en la formació 

d’un equip de govern sòlid i amb majoria. De la mateixa manera, UCAP ha escoltat la 

demanda unànime de tota la societat gabellina, que reclama urgentment la formació 

d’un govern fort i capaç de prendre decisions.  

Sabem que la nostra decisió d’intentar formar un govern amb el PSOE ha 

complert satisfactòriament amb les expectatives d’una part de la població i, a la 

mateixa vegada, sabem -i en som conscients- que la nostra decisió ha decebut una altra 

part de la població. Avui l’únic que intentam la gent d’Ucap, amb tota la humilitat i 

amb tot el respecte de cap a totes les formacions politiques i, sobretot, al poble de 

Capdepera, és reeditar aquell pacte, que tenia i té, entre un dels seus objectius: donar 

un govern estable al municipi de Capdepera.  

Amb la reedició d’aquest pacte no volem, ni molt manco, com s’ha dit: insultar 

la intel·ligència del nostre poble i de la seva gent. Sabem que nedam contracorrent, i 

tant que ho sabem, i que la situació econòmica global no és, ni molt manco, la millor. 

Però de petit m’ensenyaren a saber nedar i a la vegada guardar la roba. Sabem que la 

nostra gent i el nostre poble són prou intel·ligents com per sabre valorar, en un futur, la 

nostra gestió, dedicació i esforç al front de l’Ajuntament.».  

Dia 9 de juliol el Sr. Biel Torres va dir a la signatura del pacte i de la moció de 

censura: 

• Que l’únic que es pretenia era recuperar la normalitat democràtica. 

• Que no creien que fessin res dolent, sinó tot el contrari, ja que feien el que la 

societat gabellina volia i que és intentar que Capdepera tengui un govern fort i 

estable. 

• Que el fet de la moció de censura és un fet des de la humiltat i –pensam- per 

donar una estabilitat al poble. 
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Com veiem, UCAP sempre s’ha caracteritzat –a nivell polític-, per anar donant pals de 

cec sempre que la seva condició de frontissa els asseguri la cadira. No han tingut un sol 

argument per dinamitzar, modernitzar i reforçar el teixit productiu d’aquest municipi, 

més quan ens trobam en una crisi econòmica d’imprevisibles conseqüències, per la qual 

cosa es fan més necessaris que mai tots els suports polítics necessaris a nivell 

autonòmic per, com a mínim, aconseguir acostaments que possibilitin la consecució de 

determinats objectius polítics i econòmics. 

Evidentment UCAP no és el partit que diu ser, tota vegada que sols mira el seu propi 

interès (ocupar cadira 2 anys i treure’n un bon rendiment econòmic pel seus regidors 

en detriment dels interessos del poble de Capdepera). 

Ens trobem, doncs, davant d'un panorama d'allò més desolador, amb un partit frontissa 

que, a nivell polític, ha derivat cap a concepcions més radicals, nacionalistes i 

populistes i que té en peu de guerra bona part de la seva militància i que avui dóna una 

passa més per la inestabilitat municipal, tot gràcies a la incapacitat dels seus regidors, 

dels qui se’n van i dels que queden, als quals convid a seguir el mateix camí dels 

dimissionaris. 

Capdepera es troba en aquests moments amb gravíssims problemes que de no trobar 

solució a curt termini, acabaran ofegant el teixit productiu del municipi. No seria 

qüestió d’estendre’s però, grosso modo, el municipi ha de fer front al colossal deute 

que, pel seu volum, seria impensable per a una població de poc més de 12.000 

habitants.  

Després de tot el succeït, em plantejo dubtes seriosos de les vertaderes intencions de la 

formació política UCAP. 

Estam cansats d’escoltar que els membres d'UCAP treballen per al bé del poble. 

UCAP es una pura fal·làcia i mentida i els seus regidors ninots a les mans del seu 

creador”. 

El batle dóna la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, 
que fa una intervenció referint-se a les dues dimissions. Comenta que 
s’ha sorprès de les dimissions, sobretot de la Sra. Llull. Que no discutiran 
motius personals de cadascun però del contingut de la carta del Sr. 
Torres pareix que darrere aquesta dimissió hi ha causes molt polítiques, 
de discrepàncies internes amb el batle o amb la resta de companys de 
l’equip de govern que queden reflectides en aquest escrit i que els fa 
pensar, si aquestes discrepàncies són generalitzades entre PSOE-UCAP, 
entre distints membres de l’equip de govern o aquestes discrepàncies 
tan evidents han desaparegut amb la dimissió del Sr. Torres, per la qual 
cosa el que vol és que el nou portaveu d’UCAP els expliqui això. Afegeix 
que en un any i mig han dimitit els dos caps de llista que havien de ser 
els batles de Capdepera, i és el quart regidor, en un any i mig, que 
dimiteix. Diu que per al PSM tot això és un frau als ciutadans que varen 
votar unes idees polítiques, però també unes persones en les quals 
confiaven per a dur a terme aquestes idees polítiques i cap d’aquestes 
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dues persones ja no hi són. Si això no fos un ajuntament s’haurien de 
convocar eleccions anticipades urgents, perquè l’equip de govern no 
té cap legitimació per seguir endavant. Quan es va signar el pacte 
UCAP-PSOE per dur endavant la moció de censura contra el PP ja varen 
dir que era un pacte en el qual no hi havia cap tipus de programa ni 
acció de govern futur, era un pacte per repartir cadires i àrees 
d’influència i poder. El temps ens ha donat la raó, perquè no hi ha cap 
tipus de programa o acció de govern conjunta. És un govern basat en 
lluites internes dins els mateixos partits i entre els partits que conformen 
l’equip de govern, d’inestabilitat total i absoluta, i d’un equip de govern 
sobredimensionat, amb més gent de la que fa falta per dur a terme les 
tasques, que es dedica a realitzar la gestió diària però sense cap 
programa ni idea de futur; per tant, podria governar un equip de 
tecnòcrates. El PSM-ENTESA la legislatura passada va governar amb 
UCAP I PSOE i hi va haver moments de dificultat, però es va dur a bon 
port la funció que tenien encomanada per part dels ciutadans. Avui en 
dia, UCAP i PSOE, amb aquest espectacle que s’està donant, estan fent 
un mal irreparable als ciutadans i a la imatge de Capdepera a l’exterior. 
Al Ple en el qual es va oficialitzar la moció de censura comenta que els 
va desitjar sort en la gestió, perquè si no el municipi s’enfonsava en una 
crisi econòmica absoluta i en una falta d’idees absoluta. Afegeix que 
malauradament aquesta sort no l’han tinguda, però no perquè 
l’haguessin cercada i no l’haguessin trobada, sinó perquè ells mateixos, 
amb aquestes lluites internes, s’han encarregat de no tenir aquesta sort. 
Demana que amb vista al futur que es doni estabilitat al poble, s’acabin 
els “xous”, i es dugui endavant algun tipus de programa que pugui 
donar expectativa al ciutadà de Capdepera.  

El batle dóna la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis, que 
assenyala el següent:  

“En primer lloc, dir que no ens sorprèn la decisió del Sr. Torres, malgrat aquestes 

decisions sempre són dificils de prendre, per molts d’aspectes: 
 
1.- En clau personal (no oblidem que darrere cada polític hi ha una persona), tenim 

clar que ha fet el correcte i volem desitjar a Biel una prompta recuperació i des d’aquí 

encoratjar-lo a que, com ha fet al llarg de molts d’anys, i mitjançant qualsevol 

associació o col·lectiu, segueixi treballant en benefici del seu poble.  
 
2.- En clau política, el Sr. Torres des del primer dia (fins i tot abans de signar el pacte 

de govern) s’ha vist obligat i dirigit a complir els interessos del seu partit (UCAP) 

deixant-li molt poc marge de maniobra per poder desenvolupar les seves polítiques. Ell 

mateix ho diu al seu escrit de renúncia: s’ha vist obligat a votar coses que mai hauria 

votat. Sabem, perquè el coneixem, que les seves intencions en tots els casos i en totes les 

iniciatives que anava proposant eren bones, però també sabem que s’ha trobat 

l’oposició frontal, primer per part del seu propi partit (UCAP), després de la resta de 

l’equip de govern (PSOE), i al final, de l’oposició, per aquest ordre. I clar, si ja és 

difícil estar en política i a més no tens (presumiblement i vist de fora) el suport dels 
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teus, et quedes sense opcions, sense idees, sense imaginació i sense res. Al final, hem de 

dir que a nosaltres la seva decisió personal no ens ha decebut ni podem exigir-li ni 

tirar-li en cara res de res. Ja hem dit abans el per què. Queda clar que no ha volgut 

esser el trel·lerel·le del seu partit per més temps. S’ha vist forçat a dimitir per les 

circumstàncies que li han causat problemes de salut. Ha fet el que ha pogut. Els que sí 

podem dir que ens han decebut són les persones integrants de les formacions polítiques, 

començant per la seva pròpia, que l’han empès (i aquí també si en Biel ho pensa ens hi 

podem posar els d’ES GRUP) de qualsevol de les formes i travetes possibles, a sortir de 

la política.  

Per a nosaltres el que avui s’escenifica és el que s’ha anat coent des de la signatura de 

la moció de censura. No hi havia un projecte ni hi ha un projecte, sinó un repartiment 

de càrrecs i cadires. Veníeu l’equilibri i tenim un govern (per no dir un desgovern) al 

qual de cada dia li costa més demostrar la seva credibilitat.   

3.- En clau de futur, el cert és que pel pacte signat li tocava ser el Batle a partir del 

proper juny. Ara s’obri una crisi política, es creen incerteses que demanam (sempre 

acabam amb un prec), per al bé dels ciutadans, que es resolguin quan abans millor, ja 

que els dubtes en aquests casos no són bons per als interessos del poble.”  

El batle dóna la paraula al portaveu d’UCAP, el Sr. Alberto Llull, que diu 
que com a partit estan en una situació complicada, hi ha dues baixes 
que suposen la meitat de les persones que composaven el grup i li costa 
fer segons quins tipus de valoracions, perquè hi ha moments que té por 
de creuar la línia que separa la vida personal de la política. Diu que 
agraeix la diferenciació que han fet els partits entre la vida personal i 
política, afegeix que tenir dos companys que dimiteixen pels motius que 
al·leguen pesa, i que el que es prioritza és que la salut d’en Biel millori i 
l’estat de nervis de na Joana passi; que es recuperin i les seves famílies 
puguin tenir la tranquil·litat i la pau que han de tenir. A efectes polítics, 
assenyala que ell com a portaveu assumirà tota la responsabilitat que 
hagi d’assumir, s’està fent feina per recompondre la situació amb les 
persones que vénen després en la llista. Entén l’exposició que han fet els 
partits, políticament és el que s’esperava, però com que aquesta línia 
que separa el fet de parlar de la vida de les persones és molt fina, 
necessita poder tenir una xerrada amb els seus companys, sobretot amb 
en Biel quan estigui bé, i no té cap sensació que hi hagi hagut les 
discrepàncies exposades. Afegeix que poc abans de la dimissió del Sr. 
Torres va parlar amb ell sobre política i temes personals i es va quedar 
tranquil, perquè està convençut que si el Sr. Torres algun dia fa 
declaracions quedarà tot aclarit i no hi haurà la sensació de problemes 
interns i coses estranyes. D’altra banda, vol ratificar el compromís amb el 
PSOE i agrair com s’han comportat els partits de l’oposició amb el tema 
d’una persona afectada en la seva salut, s’han comportat com a 
senyors, han respectat la situació i agrair als companys del PSOE i, 
sobretot, al Batle la forma que ha tingut d’assumir les competències que 
li han caigut damunt a causa de les baixes i el suport que els ha donat. 
Per acabar, com a polític d’un partit independent, comenta que hi ha 
moments en aquest ple que es parla i té sensació d’irrealitat per tots els 



 7 

problemes que hi ha a nivell autonòmic, estatal i municipal, i es continua 
fent una política que avui està fora de lloc. Diu que la situació és 
gairebé extrema, la gent ho passa molt malament, que el PSOE i UCAP 
lluiten per tancar un pressupost 2013 realista, que és el més important a 
dia d’avui; que es tractarà el tema de la batlia i el pacte al més aviat 
possible, però el més important és tancar el pressupost, i que ja hi haurà 
temps de parlar del pacte. Repeteix que el més important és agrair a 
l’oposició el talant que han tingut, que es lluitarà per reconduir la 
situació i seguir endavant.  
 
Sense haver-hi més intervencions, el Sr. Batle comunica els següents 
acords: 
 

PRIMER. Prendre coneixement de la renúncia al càrrec i a l’acta 
de regidor de l'Ajuntament que realitza el Sr. Gabriel Jaime Torres 
Malpesa. 
 
            SEGON. Comunicar aquest Acord a la Junta Electoral Central 
perquè remeti a aquesta les credencials de la Sra. Carmen Riera 
Barrantes, següent a la llista dels que van concórrer a les darreres 
eleccions municipals, perquè pugui prendre possessió del seu càrrec. 
 
 
III.- EXP. NÚM. 203AG/12: RENUNCIA AL CÀRREC DE REGIDORA DE LA SRA. 
JOANA LLULL CAPÓ. 
 
El batle llegeix l’escrit tipus de renúncia presentat per la regidora Sra. 
Joana Llull Capó, al qual assenyala que renuncia al seu càrrec per 
motius personals.   
 
Atès que no hi ha intervencions, el Sr. Batle comunica els següents 
acords: 
 

PRIMER. Prendre coneixement de la renúncia al càrrec i a l’acta 
de regidora de l'Ajuntament que realitza la Sra. Joana Llull Capó. 
 
            SEGON. Comunicar aquest Acord a la Junta Electoral Central 
perquè remeti a aquesta les credencials del Sra. Catalina Isabel Llabata 
Mas, següent a la llista dels que van concórrer a les darreres eleccions 
municipals, perquè pugui prendre possessió del seu càrrec. 
 
Per acabar, el Sr. batle agraeix als dos regidors sortints la tasca 
realitzada a les seves àrees i els desitja salut i que es recuperin.   
 
Sense haver-hi més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la 
sessió a les tretze hores i trenta-set minuts, de la qual cosa jo, la 
Secretària, don fe. 
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          EL BATLE                                                    LA SECRETÀRIA ACCTAL 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                     Sandra Ramírez Jurado 
 
 
 

 
 
 

 

 

 

 


